

Neighbourhood Watch Bulletin – June 11, 2018

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com. You can also contact Cst. Dawn Neilly (west of O-Train) directly at neillyd@ottawapolice.ca or Cst. Stephanie Lemieux (east of O-Train) at lemieuxs@ottawapolice.ca.

Le français suit

- 1. Looking for Mary-Ann Eaton**
 - 2. Public consultation for OPS Strategic Plan**
 - 3. Results of community safety initiative June 1 – 2**
 - 4. STEP in June**
-

1. Looking for Mary-Ann Eaton

The Ottawa Police Service Missing Persons Unit is asking for public assistance in locating missing 30 year old Mary-Ann Eaton. She was last seen in the Vanier area on May 25 2018. Her family is concerned for her safety.

Mary-Ann is described as an Inuit female, 5’7” (170cm), average build, with brown hair and brown eyes. She has a tattoo of a flower on her back left shoulder. Mary-Ann sometimes wears glasses.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Ottawa Police at 613-236-1222.

If you have information that could assist investigators, but do not know where she is currently, please contact the Ottawa Police Service Missing Persons Unit at 613-236-1222, extension 2355.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers, toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS) or downloading the Ottawa Police app.



2. Public consultation for OPS Strategic Plan

The Ottawa Police Services Board and the Ottawa Police Service invite you to join them for an opportunity to contribute to the future of policing in Ottawa during the development of the OPS Strategic Plan for 2019 – 2021.

Tuesday, July 10, 5 – 7 p.m. at Heron Community Centre

Wednesday, July 11, 5 – 7 p.m. at Alexander Community Centre

Thursday, July 12, 6 – 8 p.m. at Overbrook Community Centre

Saturday, July 14, 2 – 4 p.m. at Accora Village Recreation Centre

3. Results of community safety initiative June 1 - 2

In partnership with the Alcohol and Gaming Commission and City of Ottawa By-law, the Ottawa Police conducted a community safety initiative June 1 – 2 targeting disorderly behaviour in the ByWard Market, Rideau Street and Montreal Road.

“There was a strong police presence in these areas, which included ongoing foot patrols, proactive bar and restaurant checks, monitoring of parking garages, as well as response to calls for service,” said Superintendent Mark Ford. “Three fights were broken up, 36 open liquor containers were seized and poured out, and 14 panhandlers were moved along.”

Charges were laid as follows:

- 1 person was arrested for Assault with a weapon under the Criminal Code of Canada;
- 1 person was charged for breaching conditions from the court;
- 12 Provincial Offence Notices (PON) were issued for open liquor;
- 1 PON was issued for Public intoxication;
- 1 PON was issued under the Trespass to Property Act.

Warnings issued:

- 3 warnings for drug use;
- 7 persons were warned for unnecessary noise;
- 14 warnings were issued for panhandling.

Similar community safety initiatives will be conducted throughout the summer months to ensure the safety and enjoyment of these vibrant areas by residents, businesses and visitors alike.

4. STEP in June

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service's [Selective Traffic Enforcement Program \(STEP\)](#) will focus on cycling safety and construction zones during the month of June.

Cycling Safety

Between 2012 and 2016, there were 1486 collisions involving cyclists with 1297 injuries and 12 fatalities.

Construction Zones

In Ottawa, between 2012 and 2016, 956 collisions occurred in construction zones resulting in 205 injuries and 1 fatality.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Transportation Services Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence's Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The [Safer Roads Ottawa Program](#) is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

- 1. Mary-Ann Eaton manqué à l'appel**
- 2. Initiative de sécurité communautaire le 1^{er} et le 2 juin**
- 3. Le PASC au mois de juin**

1. Mary-Ann Eaton manque à l'appel

L'Unité des personnes disparues du Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population afin de retrouver Mary-Ann Eaton, âgée de 30 ans. Mary-Ann Eaton porte aussi le nom de Birmingham.

Elle fut aperçue pour la dernière fois le 25 mai 2018 dans le secteur Vanier. Sa famille s'inquiète pour sa sûreté.

Mary-Ann a été décrite comme étant une Inuite mesurant 1,70 m (5 pi 7 po), de taille moyenne, aux cheveux et aux yeux bruns. Elle a une fleur tatouée au dos de l'épaule gauche. Mary-Ann porte parfois des lunettes.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec la Police d'Ottawa en composant le 613-236-1222.

Si vous disposez de renseignements quant à l'endroit où se trouverait Mme Eaton, vous êtes prié de communiquer avec l'Unité des personnes disparues du Service de police d'Ottawa en faisant le 613-236-1222, poste 2355.

Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.



2. Initiative de sécurité communautaire le 1^{er} et le 2 juin

En collaboration avec la Commission des alcools et des jeux de l'Ontario et les Services de règlements municipaux de la Ville d'Ottawa, la Police d'Ottawa mena, le 1^{er} et le 2 juin, une initiative de sécurité communautaire ciblant les comportements désordonnés au marché By, sur la rue Rideau et sur le chemin Montréal.

« Il y avait une forte présence policière à ces endroits, notamment des patrouilles pédestres constantes, des contrôles préventifs dans les bars et restaurants, une surveillance des garages, ainsi que des réponses aux appels de service, » a déclaré le surintendant Mark Ford. « Trois bagarres furent interrompues, 36 contenants d'alcool ouverts furent saisis et déversés, et 14 mendiants furent sommés de circuler. »

Les accusations suivantes furent portées:

- 1 personne fut arrêtée pour agression armée, en vertu du Code criminel du Canada;
- 1 personne fut inculpée pour inobservation de conditions d'une ordonnance judiciaire;
- 12 avis d'infraction provinciale (AIP) furent délivrés relativement à des contenants d'alcool ouverts;

- 1 AIP fut délivré pour ivresse publique;
- 1 AIP fut délivré en vertu de la *Loi sur l'entrée sans autorisation*.

Des avertissements furent adressés:

- 3 avertissements pour consommation de drogue;
- 7 personnes furent averties qu'elles faisaient trop de bruit;
- 14 avertissements pour mendicité.

Des initiatives de sécurité communautaire de ce type seront menées tout au long de la saison estivale afin de permettre aux résidents, aux entreprises et aux visiteurs de jouir en toute sûreté des attraits de ces endroits animés.

3. Le PASC au mois de juin

Le [Programme d'application sélective en matière de circulation \(PASC\)](#) du Service de police de la Ville de Gatineau et du Service de police d'Ottawa mettra l'accent sur la sécurité des cyclistes et sur les zones de construction au cours du mois de juin.

Sécurité des cyclistes :

De 2012 à 2016, 1 486 collisions déclarées ont impliqué des cyclistes; elles ont causé des blessures à 1 297 personnes et provoqué 12 décès.

Zones de construction

De 2012 à 2016, 956 collisions survenues dans les zones de construction ont causé des blessures à 205 personnes et fait un mort.

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les Direction générale des transports, et qui s'engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs grandes priorités. Le [Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa](#) s'est engagé à faire appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To make a police report online www.ottawapolice.ca

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.